
 

 

 

Atchafalaya Trace Commission/ 

Atchafalaya National Heritage Area 

 

Minutes: May 12, 2021 

A meeting of the Atchafalaya Trace Commission (Commission), managing entity of the 

Atchafalaya National Heritage Area (ANHA), was held Wednesday, May 12, 2021 at 10 a.m. at 

the West Baton Rouge Museum. 

Commissioners present: 

Charles Caillouet, Ascension 

Darrel Rivere, Assumption 

Wilbert Carmouche, Chair, Avoyelles 

Linda Gardner, Concordia 

Christine DeMyers, East Baton Rouge 

Chris Burton, Iberia 

Clifford LeGrange, Iberville 

Steven Pellessier, Lafayette 

J.A. Rummler, Pointe Coupée 

Herman Fuselier, St. Landry 

Carrie Stansbury, Treasurer, St. Mary 

Carol “Coach” Patin, St. Martin 

Mart Black, Co-Chair, Terrebonne 

Angélique Bergeron, Secretary, West Baton Rouge 

 

Others present: 

Charles Hunt, Jean Lafitte National Park 

Rebecca Lasell, Jean Lafitte National Park 

Kristin Sanders, Office of Cultural Development 

Carrie Broussard, Office of Cultural Development 

Justin Lemoine, Atchafalaya National Heritage Area 

Caroline Byrne, Atchafalaya National Heritage Area 

 

I. Call to Order & Pledge of Allegiance (Wilbert) 

Chair Wilbert Carmouche called the meeting to order at 10:06 a.m. Co-chair Mart 

Black led everyone in the Pledge of Allegiance. Caroline Byrne took roll and 

established a quorum. 



 

 

 

II. Agenda Approval (Wilbert) 

Carmouche called for a motion to approve the meeting agenda. Black made a motion 

to approve the agenda, seconded by Darrel Rivere. With no oppositions and no 

rejections, the motion carried unanimously (14-0). 

 

III. Minutes Approval (Wilbert) 

Carmouche called for a motion to approve the minutes or approve the minutes with 

corrections. Black made a motion to approve the minutes as written. Seconded by 

Steve Pellessier. With no oppositions and no rejections, motion carried unanimously 

(14-0). 

 

Carmouche also had all members reintroduce themselves, as this was the first in-

person meeting with the full commission and new 2020 commissioners. 

 

IV. Reauthorization 2021 Update (Justin) 

Justin Lemoine updated commissioners on reauthorization efforts. In March, Senator 

Cassidy and Representative Graves entered Atchafalaya National Heritage Area 

reauthorization bills into the Senate and House, respectively. The bill has not yet been 

moved to the floor for markup and discussion. It is one of 30 reauthorization bills 

working through Congress. Cassidy’s and Graves’ offices anticipate the ANHA 

reauthorization bill should be easy to pass. 

 

Senator Kennedy’s office reached out to Lemoine and Byrne on May 11 to discuss 

possibly signing onto the national heritage area program bill. If Kennedy or another 

Senate Republican signs on, Senator Stabenow could introduce the bill as early as 

next week. The Senate bill would lift the annual cap from $400,000 to $1,000,000 and 

remove the sunset date. Nothing about the program bill will affect the operation of the 

ANHA. Lemoine will keep the commission updated on this. 

 

Lemoine also discussed the possibility of a one year reauthorization to authorize the 

full program for 15 years next year. In the meantime, ANHA staff is continuing to 

pursue the individual 15 year reauthorization for the ANHA. A senate resolution 

memorializing the Louisiana Congress and reauthorization efforts is moving through 

the legislature, and Governor John Bel Edwards sent a letter to Congress to ask for 

the ANHA reauthorization bill to be marked up and moved to the floor for discussion.  

Kristin Sanders noted that the bill is moving as smoothly as able. 

 

V. ANHA Staff Updates  

a. Branding 

Byrne updated the commission on the new, official Atchafalaya NHA from 

Megan Barra. Barra has done branding for OCD in the past for a good price. 

ANHA is waiting on visual assets to share with the commission. The new logo 



 

 

will be unveiled via social media in the coming weeks. It will be used for 

promotional items including stickers, hats and shirts. It will also be used on new 

tradeshow materials including pop-up banners, tents and backdrops.  

 

Barra also designed social media templates and a PowerPoint template for 

ANHA.  

 

Carmouche noted he would like to see more consistency in the tradeshow pop-

ups. Lemoine assured that would be the case.  

 

b. French language translation 

Byrne also updated the commission on French language translation efforts. 

Planned social media, press releases, meeting agenda and minutes are being 

translated into French. Tele-Louisiane is working on translating the Water 

Heritage Trail website. The company will be working on the Atchafalaya website 

and map soon.  

 

Charles Caillouet asked if brochures will be translated into French. Lemoine 

noted they would.  

 

Rivere asked if road signs would be translated. Sanders will get with DOTD to 

find out regulations on that.  

 

Herman Fusilier asked about social media. Byrne noted the planned messaging is 

going out in French. Facebook posts have both versions while Twitter posts go 

out separately.  

 

c. ANHA staff travel 

ANHA staff traveled to Natchitoches in April to meet with the Cane River 

National Heritage Area and discuss operations, programs and reauthorization. 

 

Recently, ANHA has made site visits to Eunice, Morgan City, Charenton, 

Arnaudville and Breaux Bridge. ANHA has met with various stakeholders in all 

of these locations. 

 

Lemoine will be speaking at The TECHE Project’s annual meeting banquet on 

May 22. 

 

ANHA staff is attending Main Street University in Crowley at the end of May to 

connect with Main Street directors from the heritage area.  

 

Byrne is traveling to the Walk, Bike Places Conference in Indianapolis in June to 

learn more about bike-ped planning and creative placemaking. 



 

 

 

d. Postcards/ ANHA marketing collateral 

Lemoine noted ANHA plans to redo the postcards with assets and attractions from 

each parish. He asked commissioners to send him or Byrne ideas.  

 

Carrie Stansbury noted that people love having Louisiana on post cards. 

 

Lemoine shared more information on updated trade show booth and brochures. 

He also asked commissioners for promotional item ideas.  

 

Stansbury suggested bug spray and a kid’s activity for the summer like a 

scavenger hunt to discover the ANHA and Water Heritage Trail.  

 

Carmouche shared Travel Avoyelles just closed on their passport program, which 

encouraged participants to buy from local businesses to be entered into a drawing. 

He noted it was very successful and suggested ANHA could give away a swag 

bag to scavenger hunt winners. 

 

Co-chair Black noted Houma Travel does a geocaching scavenger hunt. Byrne 

suggested expanding on the Atchafalaya Basin Program geocaching scavenger 

hunt ANHA may take over.  

  

e. ANHA partnerships 

Lemoine updated the commission on formal and informal ANHA partnerships. 

 

ANHA is in constant contact with Morgan Crutcher with the Governor’s office of 

Coast Activities on the Atchafalaya River Basin Restoration and Enhancement 

Task Force meetings. Rivere and Stansbury attended the meetings held in each of 

their parishes. ANHA will share meeting date and times with the necessary 

commissioners when meeting invitations are sent. Caillouet also noted the 

meetings are all online and that everyone should pay attention. Every parish is 

affected in some way.  

 

ANHA is also serving on the LANERR Site Selection Committee. The sites have 

been narrowed down to the Barataria, Pontchartrain and Atchafalaya regions. 

Atchafalaya has the most assets according to NOAA selection criteria. Lemoine is 

on the proposal development team for the Atchafalaya site. Also on the team are 

representatives from LUMCON, Nicholls State University and University of 

Louisiana –Lafayette.  

 

Lemoine is also advising on science education curriculum for the Louisiana 

Department of Education.  

 



 

 

VI. Finance Updates 

Lemoine noted normal financial happenings including spending funds on staff and 

travel. 

a. Active grants, ongoing expenses 

Lemoine updated the commission on active grants and other expenses. All 2020 

grant agreements are still in progress. The Nature Conservancy Cypress Island 

boardwalk replacement has just gone out for bid and should be completed summer 

2021.  

 

ANHA has active contracts with LaFargue for strategic planning, Tele-Louisiane 

for French language translation, Miller Studios for website design, and Megan 

Barra for graphic design services.  

 

Replacement of the brown Atchafalaya signs may be more than anticipated as lots 

of the big signs are in bad shape. Carmouche asked if commissioners need to start 

inventorying signs. Lemoine noted yes, but ANHA will send out map and 

checklist first. ANHA staff will assist. Staff and commissioners will inventory the 

Water Heritage Trail signs as well.  

 

Lemoine explained the walking trail ANHA inherited at the Atchafalaya 

Welcome Center. It is not well-connected, but ANHA staff is working with State 

Parks to develop signage. 

 

Caillouet asked about the price of signage for the trail as it seemed low. Lemoine 

assured they would be small signs and/or posted on signs already installed. 

Commission will approve signs before printing. 

 

Caillouet also asked how the parishes can tie into the Water Heritage Trail signs. 

ANHA staff is meeting with BREC next week and will discuss signs. Christine 

DeMyers was invited to join.  

 

Pellessier noted Chicot State Park as a trail identified and may be a good case 

study for Caillouet. 

 

Linda Gardner noted Concordia is exploring bike trails that may tie into 

Atchafalaya signage. 

 

b. Small fund grants 

Byrne updated the commission on the first Small Fund Grant awarded. “Taste and 

See” is a photography exhibit telling the story of the sugar cane industry in and 

around Iberia Parish. The exhibit will travel from New Orleans to Acadiana and 

throughout the Gulf South. 

 



 

 

ANHA has received nine small fund grants to date.  

 

c. ANHA competitive grants 

Byrne has received grant questions via email but there are no 2021 grants to 

report.  

 

DeMyers asked if ANHA considered reaching out to people who applied but did 

not receive grants last cycle. Byrne noted they were encouraged to reapply and 

received comments from their previous application. 

 

VII. Strategic planning 

Lemoine gave a brief timeline overview. The strategic planning process should take 

approximately four months.  

 

Lemoine noted everyone should have received the survey and explained the 

workshop will be a facilitated discussion with input from the commission. It will help 

determine how ANHA can be more effective. 

 

Phillip LaFargue and Samantha Knotts will be reaching out to stakeholders on the 

parish, state and federal levels. 

 

VIII. Other Business 

a. Comments from public attendees (if any) 

No public attendees were in attendance.  

 

IX. Commissioner Announcements 

Ascension: Caillouet noted the water keeps coming up, and there is not much going 

on. He also encouraged commissioners to pay attention to the Louisiana Watershed 

Initiative. Parishes changed the rules on flood damage to property in 2016, and what 

to do for mitigation is unclear.  

 

Assumption: Rivere noted the water keeps coming up and occupying everything that 

could be positive in Assumption Parish.  

 

Avoyelles: Carmouche recently attended the Rural Tourism Conference and 

encouraged other commissioners to attend next year. Festivals in Avoyelles are on 

hold likely until 2022. The Louisiana 4H Museum is getting an upgrade. A church in 

Mansura is hosting Pinch and Peels for Pews, a drive-through crawfish boil 

fundraiser. Carmouche is attending the Police Jury Conference in Baton Rouge, and is 

hosting a Louisiana Byways booth with Sharon Calcote. 

 



 

 

Concordia: Gardner shared that live music is back in Concordia as venues can allow 

for 75% capacity. The Delta Music Museum and Arcade hosted two live music events 

and has a third one upcoming.  

 

East Baton Rouge: DeMyers updated on the Oyster Festival in Baton Rouge. 

DeMyers shared LWI is still inviting local residents and stakeholders to get involved 

in ideas for reducing flood risk. More information can be found at 

watershed.la.gov/watershed/regions.  

 

LUMCON is having teacher training workshops that are free on June 21 and July 6-9. 

These workshops with teach K-12 teachers on how to add water quality to 

curriculum. More information can be found at lumcon.edu/teachers. 

 

Iberia: Chris Burton shared that Cruisin’ Cajun Country starts on May 13. 

Additionally, the farmer’s market is coming back.  

 

Iberville: Cliff LeGrange noted that things are opening up. There will be a Fourth of 

July event at the Plaquemine Lock. The Swamp Expo will be held in October. 

Southwest Iberville is fighting flooding.  

 

Lafayette: Pellessier shared Lafayette is hosting a Toot and Scoot event. Downtown 

Alive is back May 21. The Second Saturday ArtWalk is June 12. Lafayette recently 

opened up an animal shelter and reached no kill status. Greater Lafayette Little 

League just launched. 

 

Lafayette is launching ArtBox projects where traffic signal boxes are painted. ANHA 

would like to be involved.  

 

HB 631 creates the Atchafalaya Basin Bridge Commission and Bridge Commission 

Police. Model will be similar to Causeway Police. Station would be in Butte La Rose. 

The bill is in the early stages but ANHA will continue to monitor its progress. 

 

Pointe Coupee: J.A. Rummler had no updates to share. 

 

St. Landry: Fuselier shared the horses are running again at Evangeline Downs. Savoy 

Music Center Saturday jam sessions are doing well. Zydeco Capital Jam will begin at 

the St. Landry Visitor Center on June 12. Downtown Alive will be virtual on June 21.  

 

St. Martin: Coach Patin updated that the Breaux Bridge Crawfish Festival was 

cancelled for the second year in a row. Things are still slow in St. Martin. 

 



 

 

St. Mary: Stansbury attended the ARBRE meeting in Morgan City and shared it had 

interesting points. She noted the task force shared that states above Louisiana want to 

increase water flow at the 70/30 split to a 50/50 split.  

 

Stansbury also visited NUNU’s Arts and Culture Collective with ANHA and learned 

a lot. 

 

St. Mary Parish is opening up. Bayou Shopping days is going on currently. Restaurant 

month will take place in June. The Soul Food Festival in Franklin is June 19. Lake 

End Park just welcomed a new recreation vendor. St. Mary has also had a few bicycle 

events.  

 

Terrebonne: Black share water is a huge topic in Terrebonne. Black is chair of the 

Region 6 steering committee for the Louisiana Watershed Initiative.  

 

The Regional Military Museum will host a Memorial Day event. Black will serve as 

MC and Jacques Thibodeaux will be the guest speaker. It is a free event, open to the 

public. 

 

Black share he is planning to return to Congres Mondiel Acadien in 2024 and 

encouraged others to attend as well.  

 

Black shared Terrebonne is opening up. 

 

West Baton Rouge: Angelique Bergeron shared the new Evangeline exhibit will be 

opening at the West Baton Rouge Museum. The West Baton Rouge Museum is 

continued the First Friday Café Francais, Second Sunday Country Jam and Third 

Sunday Cajun Jam. West Baton Rouge Museum is also hosting the last Historical 

Happy Hour on May 21. The speaker is Nick Blanchard.  

 

The Kite Festival is May 22-23.  

 

Bergeron shared information on WBR Museum’s “Tale of Acadie” summer camps 

for kids and teachers. 

 

The museum will host a show by Louisiana artist Doug Bourgeois in June.  

 

Jean Lafitte: Hunt updated the commission that the Park is resuming operations. Jean 

Lafitte also met with ANHA in Eunice.  

 

X. Adjourn (Wilbert) 



 

 

With no further business or comments, Carmouche asked for a motion to adjourn. 

Gardner moved to adjourn, Stansbury seconded motion. With no objections, motion 

carried unanimously (14-0), and the meeting was adjourned.  



 

 

Atchafalaya Trace Commission/ 

Atchafalaya National Heritage Area 

 

Procès-verbal : le 12 mai 2021 

Une réunion de la Atchafalaya Trace Commission (Commission), l’instance qui gère la 

Atchafalaya National Heritage Area (ANHA), a eu lieu le mercredi 12 mai 2021 à 10H00 au 

West Baton Rouge Museum.  

Commissaires présents :  

 

Charles Caillouet, Ascension 

Darrel Rivere, Assomption 

Wilbert Carmouche, Chair, Avoyelles 

Linda Gardner, Concordia 

Christine DeMyers, Bâton-Rouge Est 

Chris Burton, Ibérie 

Clifford LeGrange, Iberville 

Steven Pellessier, Lafayette 

J.A. Rummler, Pointe-Coupée 

Herman Fuselier, St-Landry 

Carrie Stansbury, Treasurer, Ste-Marie 

Carol “Coach” Patin, St-Martin 

Mart Black, Co-Chair, Terrebonne 

Angélique Bergeron, Secretary, Bâton-Rouge Ouest 

 

Autres présents :  

Charles Hunt, Jean Lafitte National Park 

Rebecca Lasell, Jean Lafitte National Park 

Kristin Sanders, Office of Cultural Development 

Carrie Broussard, Office of Cultural Development 

Justin Lemoine, Atchafalaya National Heritage Area 

Caroline Byrne, Atchafalaya National Heritage Area 

 

I. Appel à l’ordre et Serment d’allégeance (Wilbert) 



Le Président Wilbert Carmouche a appelé la séance à l’ordre à 10H06. Le Vice-

président Mart Black a mené la récitation du Serment d’allégeance. Caroline Byrne fit 

l’appel et vérifia le quorum. 

 

II. Adoption de l’ordre du jour (Wilbert) 

Carmouche a demandé l’introduction d’une motion afin d’adopter l’ordre du jour. 

Black fit la motion, appuyée par Darrel Rivere. Sans opposition ni rejection, la 

motion fut adoptée à l’unanimité (14-0). 

 

III. Approbation du procès-verbal (Wilbert) 

Carmouche a demandé l’introduction d’une motion afin d’approuver le procès-verbal 

ou de l’approuver avec corrections. Black fit la motion d’approuver le procès-verbal 

tel quel. Appuyée par Steve Pellessier. Sans opposition ou rejection, la motion fut 

adoptée à l’unanimité (14-0). 

 

Carmouche a prié les membres de se présenter de nouveau, cela étant la première 

réunion en présentielle de la commission au complet et avec les nouveaux 

commissaires nommés en 2020.  

 

IV. Réautorisation 2021 (Justin) 

Justin Lemoine a présenté aux commissaires le bilan des efforts de réautorisation. En 

mars, le Sénateur Cassidy et le Député Graves ont déposé des projets de loi de 

réautorisation dans le Sénat et la Chambre de Députés respectivement. Le projet de 

loi n’a pas encore été présenté pour débat et discussion dans les chambres. C’est 

parmi 30 entres projets de réautorisation qui font leur chemin au Congrès. Les 

bureaux de Cassidy et Graves estiment que la proposition de réautorisation devrait 

être facile à faire adopter.  

 

Le bureau du Sénateur Kennedy a pris contact avec Lemoine et Byrne le 11 mai passé 

afin de discuter de la possibilité de participer au projet de loi du programme collectif 

des zones d’héritage nationales. Si Kennedy ou un autre Républicain au Sénat s’y 

affiliait, le Sénateur Stabenow pouvait déposer le projet de loi d’ici la semaine 

prochaine. Cette proposition émanant du Sénat augmenterait le plafond budgétaire 

annuel de $400,000 à $1,000,000 et soustrairait la date d’expiration. Lemoine en 

tiendra les commissaires au courant.  

 

Lemoine a discuté également de la possibilité d’une réautorisation d’un an, le temps 

d’autoriser l’année prochaine le programme en entier sur 15 ans. Entretemps, le 

personnel de la ANHA continue de poursuivre la réautorisation de la ANHA sur 15 

ans. Une résolution sénatoriale évoquant les membres de Congrès louisianais et les 

efforts de réautorisation fait son chemin dans la législature ; le Gouverneur John Bel 

Edwards a envoyé également une lettre au Congrès le priant de faire avancer le projet 



de loi de réautorisation de la ANHA afin qu’il soit débattu et discuté. Selon Kristin 

Sanders, la proposition progresse avec le moins de problèmes possibles.    

 

V. Bilan du personnel  

a. Marque  

Byrne fit une mise-à-jour aux commissaires au sujet des nouvelles et officielles 

graphiques de la  Atchafalaya NHA créées par Megan Barra. Barra a déjà par le 

passé effectué des projets de création de marque pour OCD et ce a un prix 

raisonnable. La ANHA attend les brouillons visuels pour pouvoir les partager 

avec la commission. Le nouveau logo sera dévoilé sur les réseaux sociaux dans 

les semaines à venir. Il sera utilisé sur le matériel promotionnel tel que les 

autocollants, les casquettes et les tshirts. Il ornera également le matériel dont on se 

sert aux salons, y compris les bannières démontables, les tentes et les décors.  

 

Barra a également conçu des modèles pour les médias sociaux et un modèle 

Powerpoint pour la ANHA.  

 

Carmouche a indiqué qu’il souhaiterait voir davantage de cohérence dans les 

démontables utilisés aux salons. Lemoine l’a rassuré que ce serait désormais le 

cas.  

 

b. Traductions en français 

Pour les commissaires, Byrne a également fait le point sur les efforts de traduction 

en français. Les billets sur les réseaux sociaux, les communiqués de presse, les 

ordres du jour et procès-verbaux des réunions sont actuellement traduits en 

français. Télé-Louisiane travaille sur la traduction du site web de la Water 

Heritage Trail. La compagnie commencera bientôt à traduire le site web ainsi que 

la carte de la ANHA.  

 

Charles Caillouet a demandé si les brochures seront traduites en français. 

Lemoine a répondu que oui.  

 

Rivere a demandé si les panneaux routiers seront traduits. Sanders s’enquérirait 

auprès du DOTD afin de s’informer des consignes.  

(JD note : Here’s the bilingual signage text of Act 263 (2014) : 

https://www.legis.la.gov/legis/ViewDocument.aspx?d=911285 

 

Herman Fusilier a posé une question sur les médias sociaux. Byrne a indiqué que 

les messages programmés sont diffusés en français. Les billets sur Facebook sont 

en format bilingue tandis que les Tweets sont diffusés séparément.  

 

 

https://www.legis.la.gov/legis/ViewDocument.aspx?d=911285


c. Déplacements du personnel de la ANHA 

Le personnel de la ANHA s’est déplacé aux Natchitoches en avril afin de 

rencontrer l’équipe de la Cane River National Heritage Area et de discuter des 

opérations, des programmes et de la réautorisation.  

 

La ANHA a récemment effectué des visites à Eunice, Morgan City, Charenton, 

Arnaudville et Breaux Bridge. La ANHA a rencontré plusieurs parties prenantes 

dans ces différentes communautés.  

 

Le 22 mai prochain, Lemoine fera une intervention lors du banquet annuel de The 

TECHE Project.  

 

Le personnel de la ANHA assistera au programme Main Street University à 

Crowley à la fin du mois de mai afin d’y rencontrer les directeurs des programmes 

Main Street situés dans la zone d’héritage.  

 

Au mois de juin, Byrne fera un déplacement à Indianapolis pour la Walk, Bike 

Places Conference où elle participera à des ateliers sur la planification d’espaces 

vélo-piétons et l’aménagement d’espaces créatifs.  

 

 

d. Cartes postales et de supports marketing  

Lemoine a indiqué que la ANHA prévoit de refaire les cartes postales en y 

incluant les atouts et attraits de chaque paroisse. Il a demandé aux commissaires 

de leur envoyer des idées, à lui et à Byrne.  

 

Carrie Stansbury a indiqué que le public adore les cartes postales de la Louisiane. 

 

Lemoine a fait part de plus d’information sur le nouveau kiosque pour les salons, 

ainsi que sur les brochures. Il a demandé également aux commissaires de partager 

leurs idées sur les supports promotionnels.  

 

Stansbury a proposé que les bombes anti-insectes seraient un bon support 

promotionnel en ajoutant que la création d’une activité estivale pour les enfants 

tel qu’une chasse au trésor qui permettrait à la découverte de la ANHA et la 

Water Heritage Trail serait intéressante. 

 

Carmouche a fait part de la clôture du programme de passeport de Travel 

Avoyelles, une initiative qui incitait les participants à acheter d’une entreprise 

locale afin d’être inclus dans un tirage au sort. Il a indiqué que c’était un grand 

succès et a suggéré que la ANHA pouvait donner un sac promotionnel aux 

gagnants de la chasse au trésor.  

 



Le Vice-président a indiqué que Houma Travel propose une chasse au trésor 

géocaching. Byrne a suggéré que ceci pouvait être intégré dans la chasse au trésor 

organisée par le Atchafalaya Basin Program que la ANHA pouvait prendre en 

charge.  

e. ANHA parternariats 

Lemoine a fait le bilan aux commissaires par rapport aux partenariats formels et 

informels entretenus par la ANHA.  

 

La ANHA est en contact continuel avec Morgan Crutcher du Governor’s Office 

of Coast Activities par le biais des réunions du Atchafalaya River Basin 

Restoration and Enhancement Task Force. Rivere et Stansbury ont assisté aux 

réunions qui ont eu lieu dans chacune de leurs paroisses. La ANHA se charge de 

partager les dates et heures des réunions avec les commissaires concernés lorsque 

les invitations sont envoyées. Caillout a indiqué également que les réunions sont 

virtuelles et que tout le monde devrait y prêter attention. Chaque paroisse est 

concernée.  

  

La ANHA participe aussi au comité de sélection du site LANERR. Les choix de 

lieux ont été triés et ce sont les régions de Barataria, Pontrchartrain et Atchafalaya 

qui ont été sélectionnées comme finalistes. Selon les critères de sélection établis 

par la NOAA, la région Atchafalaya est dotée du plus grand nombre d’atouts. 

Lemoine fait partie de l’équipe de développement de la proposition liée au site de 

l’Atchafalaya. Des représentants du LUMCON, de la Nicholls State et de 

l’University of Louisiana – Lafayette y participent aussi.  

 

De plus, Lemoine participe au comité de travail chargé du développement du 

curriculum des sciences en collaboration avec le Louisiana Department of 

Education.  

VI. Bilan financier 

Lemoine a fait le bilan financier en expliquant les dépenses, y compris celles liées au 

personnel et aux déplacements.  

 

a. Subventions en cours, dépenses récurrentes 

Lemoine a fait un rapport aux commissaires sur les subventions en cours et sur les 

autres dépenses. Tous les contrats de subvention de l’an 2020 demeurent en cours. 

L’appel d’offres pour le projet de remplacement de la promenade du Nature 

Conservancy Cypress Island vient d’être lancé et devrait être terminé vers la fin 

de cet été 2021.   

 

La ANHA chapeaute des projets en cours avec LaFargue pour la planification 

stratégique, avec Télé-Louisiane pour les traductions en français, avec Miller 

Studios pour la conception du site web et avec Megan Barra pour la conception 

graphique.  



 

Remplacer les panneaux routiers Atchafalaya pourrait coûter plus qu’anticipé et 

nombreux des grands panneaux sont en mauvais état. Carmouche a demandé si les 

commissaires ne devaient pas commencer à faire un inventaire des panneaux. 

Lemoine a répondu que oui, mais la ANHA enverra d’abord une carte et une liste 

de contrôle. L’équipe de la ANHA soutiendra le projet. Le personnel et les 

commissaires feront également un inventaire des panneaux de la Water Heritage 

Trail.  

 

Lemoine a expliqué le sentier de randonnée situé au Atchafalaya Welcome Center 

dont la ANHA a hérité. Il n’est pas bien réseauté, mais le personnel de la ANHA 

collabore au développement de la signalétique avec State Parks.  

 

Comme l’estimation semblait basse, Caillouet a posé une question par rapport au 

prix de la signalétique pour le sentier. Lemoine a confirmé que les enseignes 

seraient petits et/ou affixés aux panneaux déjà installés. La commission donnera 

son aval aux panneaux avant impression.  

 

Caillouet a demandé ensuite comment les paroisses pourraient mieux s’associer 

aux panneaux de la Water Heritage Trail. L’équipe de la ANHA discutera des 

panneaux lors de sa réunion avec BREC la semaine prochaine. Christine DeMyers 

est invitée à y participer.  

 

Pellessier a constaté que Chicot State Park est un sentier bien identifié et que ce 

serait un bon cas d’étude pour Caillouet.  

 

Linda Gardner a ajouté que Concordia explore la création de pistes cyclables qui 

pourrait être associées à la signalétique de l’Atchafalaya. 

 

b. Petites subventions 

Byrne a fait un rapport à la commission par rapport à la première Petite 

Subvention accordée. « Taste and See » est une exposition de photos qui raconte 

l’histoire de l’industrie de la canne à sucre dans la Paroisse Ibérie et aux 

alentours. L’exposition fera le tour de La Nouvelle-Orléans à l’Acadiane et à 

travers la région côtière du Sud.     

 

Au jour d’aujourd’hui, la ANHA a reçu neuf petites subventions.  

 

 

 

 

 

c. Subventions compétitives de la ANHA 



Des questions ont été posées à Byrne via courriel, mais il n’y a pas de rapport à 

faire sur les subventions 2021.  

 

DeMyers a demandé si la ANHA avait pensé de prendre contact avec les gens qui 

avaient postulé mais dont les demandes n’ont pas été retenues durant le dernier 

cycle. Byrne a répondu qu’ils sont encouragés à déposer encore une demande et 

que des suggestions d’amélioration figurent sur leur dernier formulaire de 

candidature.  

 

VII. Planification stratégique 

Lemoine a fait un survol de la chronologie. Le processus de planification stratégique 

devrait prendre à peu près quatre mois.  

 

Lemoine a indiqué que tout le monde aurait dû recevoir le sondage et a expliqué que 

l’atelier prendra la forme d’une discussion facilitée qui comprendra les apports de la 

commission. Ceci aidera à déterminer comment la ANHA pourrait avoir plus 

d’impact.  

 

Phillip LaFargue et Samantha Knotts prendront contact avec les différentes parties 

prenantes au niveau de la paroisse, de l’état et du fédéral.  

 

VIII. Autres points  

 

a. Commentaires du public (au besoin) 

Aucun membre du public n’a été présent. 

 

IX. Annonces des commissaires  

 

Ascension : Caillouet a indiqué que l’eau continue de monter et qu’il n’y a pas grand-

chose qui se passe. Il a également encouragé les commissaires à prêter attention à la 

Louisiana Watershed Initiative. En 2016, les paroisses ont changé les règles par 

rapport aux dommages causés aux biens par les inondations et qu’il n’est pas clair ce 

qu’il faudra faire pour l’atténuation.  

 

Assomption : Rivere a indiqué que l’eau continue de monter et de couvrir tout ce qui 

pourrait être positif dans la paroisse de l’Assomption.  

 

Avoyelles : Carmouche a récemment assisté à la Rural Tourism Conference et a 

encouragé les autres commissaires à y assister l’année prochaine. Les festivals aux 

Avoyelles seront probablement reportés en 2022. Le Louisiana 4H Museum sera 

rénové. Une église située à Mansura monte une levée de fonds appelée Pinch and 

Peels for Pews, une bouillie d’écrevisses avec service au volant. Carmouche assistera 



à la Louisiana Police Jury Conference à Bâton-Rouge où il animera un kiosque de 

Louisiana Byways avec Sharon Calcote.  

 

Concordia : Gardner a fait part du retour de la musique en live à Concordia puisque 

les salles pourront accueillir jusqu’à 75% de leur capacité. Le Delta Music Museum 

and Arcade a accueilli deux événements de musique en live et en accueillera un autre 

bientôt.   

 

Bâton-Rouge Est : DeMyers a fait le point sur le Oyster Festival à Bâton-Rouge. 

DeMyers a indiqué que LWI continue d’encourager les résidents et autres parties 

prenantes à s’impliquer dans le partage d’idées de comment réduire les risques 

d’inondation. Pour plus d’informations, on peut consulter 

watershed.la.gov/watershed/regions.  

 

LUMCON propose des ateliers gratuits pour les enseignants le 21 juin ainsi que du 6 

au 9 juillet. Ces ateliers auront pour but d’apprendre aux enseignants K-12 comment 

inclure le sujet de la qualité d’eau au curriculum. Pour plus d’informations, on peut 

consulter lumcon.edu/teachers. 

 

Ibérie : Chris Burton a indiqué que Cruisin’ Cajun Country débute le 13 mai. De plus, 

le marché des fermiers est de retour.  

 

Iberville : Cliff LeGrange a indiqué que les choses commencent à s’ouvrir. Il y aura 

un événement pour fêter le 4 juillet à la Plaquemine Lock. Le Swamp Expo aura lieu 

en octobre. Le sud-ouest de la paroisse Iberville mène un combat contre les 

inondations.  

 

Lafayette : Pellessier a indiqué que Lafayette accueille un événement Toot and Scoot. 

Downtown Alive sera de retour le 21 mai. La Second Saturday ArtWalk aura lieu le 

12 juin. Lafayette a récemment ouvert un refuge pour animaux et a adopté une 

politique contre l’euthanasie. Greater Lafayette Little League vient de démarrer.   

 

Lafayette lance un projet ArtBox de par lequel les boîtes des feux de signalisation 

seront peintes.  

 

HB 631 établit, selon le modèle de la Causeway Police, la Atchafalaya Basin Bridge 

Commission and Bridge Commission Police. Le commissariat serait situé à Butte La 

Rose. Le projet de loi est encore dans les premières étapes mais la ANHA continuera 

de suivre son progrès.  

 

Pointe-Coupée : J.A. Rummler n’avait pas de nouvelles à partager.  

 



St-Landry : Fuselier a indiqué que les courses hippiques sont de retour à Evangeline 

Downs. Les jam sessions le samedi chez Savoy Music Center connaissent un succès. 

Le Zydeco Capital Jam débutera le 12 juin au St. Landry Visitor Center. Downtown 

Alive aura lieu en virtuel le 21 juin.  

 

St-Martin : Coach Patin a indiqué que le Breaux Bridge Crawfish Festival a été 

annulé pour la deuxième année consécutive. Les choses sont toujours très lentes à St-

Martin.  

 

Ste-Marie : Stansbury a assisté à la réunion ARBRE à Morgan City et a indiqué que 

des points intéressants y ont été soulevés. Elle a signalé que le groupe de travail a 

indiqué que les états au nord de la Louisiane souhaitent augmenter le partage du débit 

d’eau de 70/30 à 50/50. 

 

Stansbury a visité la NUNU’s Arts and Culture Collective avec la ANHA où elle a 

beaucoup appris. 

 

La Paroisse Ste-Marie s’ouvre. Bayou Shopping days est actuellement en cours. Le 

mois des restaurants aura lieu en juin. Le Soul Food Festival à Franklin aura lieu le 19 

juin. Lake End Park vient d’accueillir une nouvelle entreprise récréative. Ste-Marie 

propose également quelques événements de cyclisme.  

 

Terrebonne : Black a fait remarquer que l’eau est un vaste sujet de discussion à 

Terrebonne. Black pilote le comité de travail de la Region 6 pour la Louisiana 

Watershed Initiative. 

 

Le Regional Military Museum accueillera un événement le jour de Memorial Day. 

Black en sera le maître de cérémonies et Jacques Thibodeaux sera le conférencier 

invité. Cet événement est gratuity et ouvert au public.  

 

Black a indiqué qu’il prévoit de retourner au Congrès Mondial Acadien en 2024 et a 

encouragé les autres à y assister.  

 

Black a fait part que Terrebonne s’ouvre.  

 

Bâton-Rouge Ouest : Angélique Bergeron a fait part de la nouvelle exposition 

Evangéline qui sera montée au West Baton Rouge Museum. Le West Baton Rouge 

Museum continue de proposer le First Friday Café Français, le Second Sunday 

Country Jam, ainsi que le Third Sunday Cajun Jam. Le West Baton Rouge Museum 

accueille la dernière Historical Happy Hour le 21 mai où le conférencier Nick 

Blanchard fera une intervention. 

 

Le Kite Festival aura lieu du 22 au 23 mai.  



 

Bergeron a fait part d’informations sur le camp d’été intitulé « Tale of Acadie » qui 

est proposé aux enfants et aux professeurs par le WBR Museum.   

 

Au mois de juin, le musée accueillera une exposition de l’artiste louisianais Doug 

Bourgeois. 

 

Jean Lafitte : Hunt a fait part de la réouverture du Park aux commissaires. Jean Lafitte 

s’est également entretenu avec la ANHA à Eunice.  

 

X. Levée de la séance (Wilbert) 

En l’absence d’autre points ou commentaires, Carmouche a demandé l’introduction 

d’une motion de lever la séance. Stansbury a appuyée la motion. Sans objections, la 

motion fut adoptée à l’unanimité (14-0) et la séance fut levée.  

 


